
 

 
Bestyrelsesmøde i Stavtrup Dagtilbud 
Onsdag d. 4. december 2019 
Kl. 19.00 – 20.45 
 
Mødested: Paletten, Klokkeskovvej 9, Stavtrup 
Referent: Mette fra Paletten 
 
Til stede: Annamarie Dagtilbudsleder, Jens Peter Snurretoppen, Mette Paletten, 
Amalie Søskrænten, Cecilie suppleant fra dagplejen, Marie dagplejen, Vinni 
medarb. rep. fra Dagplejen og Snurretoppen, Line medarb. Rep. fra 
Vestermarken, Helle medarb. rep. fra Kælkebakken, Krista Kælkebakken, Malene 
Vestermarken, Sisse fra Klokkeskoven 
Afbud fra: Anna Børnehøjen 
 
Opfølgning på sidste møde  
• Sprogvurdering. 
• Eftermiddagskost – kan komme til afstemning i de institutioner, der ikke har 

ordningen, hvis forældrerådet beslutter det. 
• Dialogmøde med rådmanden. Temaet var overgange - særligt fra 

dagsinstitution til skole.  
 

Orientering fra økonomiudvalget der havde første møde d. 21/11.                                                      
Økonomiudvalget har afholdt første møde med fem deltagere. På dagsordenen 
var bl.a. principper for drift. Økonomiudvalget besluttede at arbejde videre 
med de principper, som blev fastlagt i 2018. På bestyrelsesmødet blev der 
stillet forslag om, at der udsendes en reminder hver søndag med henblik på at 
opfordre forældre til at indskrive ”komme og gå tider” for en uge/måned ad 
gangen, således at institutionerne bedre kan planlægge bemanding. Næste 
møde afholdes 14. januar. Der er ledige pladser, hvis flere har lyst til at 
deltage.  
 
Tidlig børnehavestart. 
Annamarie orienterede om de overordnede regler for integrerede institutioner 
samt hvordan vi gør i Stavtrup Dagtilbud, hvad baggrunden er og hvad der er 
forskelligt fra afdeling til afdeling og hvorfor. 
En integreret institution har pligt til fylde pladserne op. Antal pladser i den 
enkelte institution udregnes ud fra antal kvadratmeter. Et vuggestuebarn skal 
have 3 kvadratmeter. Et børnehavebarn skal have 2 kvadratmeter. Derfor er 
institutionerne nødt til at være fleksible og antallet af vuggestue og 
børnehavebørn kan variere. Økonomien følger barnet. Fra 0 år til 2,11 år 
betales vuggestuetakst. Over 2,11 år betales børnehavetakst. Det betyder, at 
hvis et barn under 2,11 går i børnehave følger ekstra ressourcer med. 
Daginstitutionerne i Stavtrup har løst problemstillingen på forskellige måder.  



 
 
Efter orienteringen diskuterede bestyrelsen i grupper, hvordan tidlig 
børnehavestart opleves som forældre og om der noget dagtilbuddet skal 
justere på.  
Tilbagemeldinger fra bestyrelsen var følgende: 

• Information er nøgleordet. Gerne mundtlig info allerede ved 
vuggestueopstart-mødet (3 måneders samtalen).  

• En alder eller en måned er ikke afgørende for, hvornår barnet flytter fra 
vuggestue til børnehave.  

• Det er fordelagtigt at flytte to vuggestuebørn samtidigt.  
• Børnehavebesøg kan være med til at forberede vuggestuebarnet til 

børnehaven.  
• Evt. kan en vuggestue-voksen flytte med op i børnehaven de første 14 

dage – det giver en tryghed for både børn og forældre.  
• Vestermarken afholder opstartsmøder for den gruppe af forældre, hvis 

børn flytter op i børnehaven inden for den samme periode, hvor 
hverdagen og udfordringer i børnehaven gennemgås.  
 

Vidensdeling fra forældreråd 
• Vestermarken er udfordret på langtidssygemeldinger.  
• Det er vigtigt, at bestyrelsen er opmærksom på, at vi fortæller de gode 

historier fra institutionen. 
• Vestermarken er blevet gjort opmærksom på, at der på hjemmesiden 

ligger mange gamle dokumenter om institutionen, hvoraf nogle ikke 
længere er aktuelle.  

• Dagplejerne har diskuteret, hvorvidt de må køre bil med børnene. Det er 
ikke tilladt.  

• Eftermiddagsmad tages til afstemning i Søskrænten og Kælkebakken.  
 
Orientering fra Dagtilbudsleder 
Fokus på budget 2020, herunder den nye finanslov og hvorvidt kommunerne 
får ekstra midler til institutionerne. Dette punkt vil blive diskuteret på næste 
økonomiudvalgsmøde.  
 
Behovet for pasning i juleferien er ikke ret stort. Der er ca. 500 børn i 
dagtilbud Stavtrup og pasningsbehovet i juleferien fordeler sig således: 

• 23. december – 9 børn tilmeldte.  
• 29.-30- december henholdsvis 2 og 3 børn.  

 
Annamarie har været rundt i alle daginstitutioner. Det har været positivt og 
udbytterigt for både Annamarie og institutionerne, hvorfor Annamarie 
fremadrettet vil besøge institutionerne hyppigere.  
  
Evt.  
Næste møde er fællesmøde 3. februar 2020.  


